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Algemene informatie: Een raadslid kan schriftelijke vragen stellen (artikel 32 RvO) aan het college of de 
burgemeester. Het gaat om het verkrijgen van feitelijke informatie waarbij een opvatting van het college wordt 
gevraagd. De vragen en antwoorden zijn openbaar en te vinden op de website.  
Informatie over de procedure voor raadsleden:  
- Het formulier wordt ingevuld.  
- Het ingevulde vragenformulier wordt (als Worddocument) gemaild naar Raadsvragen. 
- De vragen worden altijd schriftelijk beantwoord.  
- De vragen kunnen ook mondeling beantwoord worden tijdens een raadsvergadering: schriftelijke 

beantwoording volgt dan later.   
Informatie over de procedure voor de organisatie: 
- De antwoorden worden ingevoegd in het vragenformulier, direct onder de betreffende vraag.  
- Ook wanneer de vragen mondeling zijn of worden beantwoord, worden de antwoorden in het formulier gezet. 
- Vervolgens wordt het vragenformulier (als PDF) gemaild naar Raadsvragen. 
- Beantwoording moet binnen 30 dagen plaatsvinden.   
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Vraag/vragen: 

Enexis heeft het voornemen om in hun verzorgingsgebied tientallen verdeelstations te 

bouwen. Ook in onze gemeente zullen er een aantal gebouwd worden. Soms kunnen ze 

eenvoudig geplaatst worden op bijvoorbeeld industriegebieden. In sommige gevallen lukt dit 

niet en zullen ze worden geplaatst in gebieden waar ook huizen in de nabijheid staan, en er 

dus eventueel overlast zou kunnen zijn. In de nieuwe omgevingswet is volgens ons diegene 

die iets wil bouwen, in dit geval Enexis, voor dat er definitief toestemming wordt gegeven 

men de hele procedure van aanvraag moeten doorlopen. Over dit traject hebben wij enkele 

vragen. 

- Welke positie  neemt de gemeente hierbij in. 

De gemeente hecht veel waarde aan bewonersparticipatie. Voor het plaatsen van 

een transportverdeelstation is participatie dan ook een vast onderdeel van het 

vergunningstraject. 

Tegelijkertijd erkent de gemeente de dringende noodzaak om het stroomnetwerk uit 

te breiden. Door de beperkte capaciteit op het bestaande stroomnet moet Enexis 

momenteel al aanvragen voor aansluitingen weigeren. Het gaat hierbij om 

aansluitingen boven de 3x80 A, wat betekend dat Enexis niet de leveringszekerheid 

kan garanderen voor serieuze aansluitingen. Het uitbreiden van het netwerk door 

middel van nieuwe transportverdeelstations is daarom essentieel, zowel voor de 

inwoners van onze gemeente als voor degenen die een nieuwe aansluiting willen 

aanvragen of hun bestaande aansluiting willen verzwaren. 

De komende periode zullen 7 transportverdeelstations en 200 tot 300 

transformatorstations in de gemeente geplaatst moeten worden om alleen al de 
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huidige elektriciteitsbehoefte te kunnen waarborgen. Hoewel de gemeente niet bij 

elk participatieproces even intensief betrokken kan zijn, blijft het essentieel dat 

Enexis voldoet aan het proces van bewonersparticipatie en dit blijft dan ook een 

onderdeel van het vergunningstraject.  

- Weegt de gemeente de belangen van beide partijen, zowel van Enexis en de 

omwonenden. 

Bij het verlenen van een vergunning worden verschillende aspecten zorgvuldig 

afgewogen. De belangen van omwonenden worden via bewonersparticipatie 

meegenomen in deze afweging. 

Daarnaast speelt ook de noodzaak van uitbreiding van het stroomnet een grote rol. 

Het huidige stroomnet heeft onvoldoende capaciteit om aan de groeiende vraag naar 

nieuwe aansluitingen en verzwaringen te voldoen. Hierbij speelt de opwekking van 

zonne-energie via zonnepanelen een belangrijke rol, doordat er een mismatch 

ontstaat tussen de productie en het gebruik van deze energie. Dit urgente probleem 

wordt meegewogen in de besluitvorming, naast de input van de omgeving.  

- Is de gemeente enkel de gesprekspartner van Enexis, of heeft de gemeente ook een 

rol in gesprekken met de omwonenden. 

Enexis is de initiatiefnemer voor het plaatsen van zowel transportverdeelstations als 

transformatorstations om het stroomnet uit te breiden. De verantwoordelijkheid 

voor de participatie ligt daarom bij Enexis als initiatiefnemer. De gemeente 

controleert vervolgens tijdens het vergunningstraject of er aan de participatieplicht is 

voldaan.  

- Wie neemt hierin het voortouw. 

Zoals eerder beschreven is Enexis de initiatiefnemer en zij nemen ook het voortouw 

in de participatie. Bij het plaatsen van schakelstations maakt bewonersparticipatie 

deel uit van het vergunningstraject. Dit betekent dat Enexis verantwoordelijk is voor 

het leiden van dit proces. 
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- Hoe beoordeeld de gemeente het voortraject van de aanvrager, kan een voorlopige 

vergunning worden geweigerd door de gemeente als het participatie traject niet 

volgens de regels van de nieuwe omgevingswet, die vastgesteld zijn door de raad, 

niet op een volledige manier zijn afgewerkt. 

De gemeente beoordeelt of een vergunning verleend wordt op basis van de regels en 

uitgangspunten die zijn vastgelegd in de nieuwe Omgevingswet en het beleid van de 

raad. Het participatieproces is daarbij een onderdeel van het vergunningstraject en 

wordt daarmee meegenomen in de beoordeling van de aanvraag. Hoewel het 

participatieproces een belangrijke rol speelt, wordt bij de uiteindelijke 

besluitvorming altijd een brede afweging gemaakt waarin ook andere relevante 

factoren worden meegenomen. Hierbij wordt bijvoorbeeld ook meegenomen dat 

Enexis voor het zoeken van een locatie afhankelijk is van de ondergrondse bekabeling 

en mogelijkheden.  

In het geval van het transportverdeelstation aan de Noorderringdijk in Oostwold is er 

in ruime mate aan participatie gedaan door Enexis. Mede hierdoor is de locatie van 

het station meerdere keren verschoven. Inmiddels is het project al drie jaar in 

ontwikkeling, terwijl het volgens de oorspronkelijke planning twee jaar geleden 

gerealiseerd had moeten zijn. 

Verder heeft Enexis aangeboden om een presentatie aan de raad te geven over de 

uitdagingen rondom de energietransitie en de verwachte ontwikkelingen binnen 

onze gemeente. Deze presentatie wordt binnenkort gepland tijdens een vormvrije 

raadsavond. 

  


